

Rachel Jean possède une maîtrise en éducation musicale de l'Université Laval à Québec. Elle a enseigné la musique à l'élémentaire en français pendant 23 ans à Edmonton. Rachel a dirigé plusieurs chorales dont les chorales d'enfants de Schola Cantorum de Alberta College et plusieurs chorales d'école. À Amsterdam, elle a fait des études avancées en flûte à bec. Rachel donne des cours en pédagogie musicale au Campus Saint-Jean à Edmonton. Avec sa collègue Joanne Lamoureux, Rachel offre aussi des ateliers de pédagogie musicale à l'élémentaire en français aux enseignants dans les systèmes francophones et d'immersion. Rachel siège sur le conseil d'administration de la Société Kodály du Canada.



Rachel Jean has a Masters in Music Education from the University of Laval, Québec. She has taught elementary music education in French for 23 years in Edmonton. Rachel has directed numerous choirs, among them Schola Cantorum for Alberta College as well as numerous school choirs. Rachel has completed advance studies in recorder in Amsterdam. Rachel offers Elementary Music Pedagogy Classes at the Campus Saint Jean, University of Alberta. She and her colleague Joanne Lamoureux present French Elementary Music Pedagogy Workshops across the province to teachers in the francophone and immersion systems. Rachel is on the Board of Directors of the Kodály Society of Canada.

Joanne Lamoureux Baccalauréat en éducation à élémentaire, Campus St-Jean, Université de l'Alberta Enseignante de musique dans les écoles francophones pendant 20 ans pour les niveaux de la maternelle à la 9^e année. Avant de devenir enseignante, Joanne a exploité une carrière professionnelle comme artiste de scène dans plusieurs genres : théâtre musicale, jazz, show bands & dance bands.... En plus d'une base solide dans la musique classique, elle a étudié à Grant MacEwan dans le programme de théâtre musical, de jazz et de la composition. Joanne a co-écrit trois pièces de théâtre musicales qu'elle a présentées dans les écoles à travers le Canada. Joanne a suivi plusieurs ateliers en pédagogie musicale selon Kodály et Orff. Avec sa collègue Rachel Jean, Joanne offre des ateliers de pédagogie musicale à l'élémentaire en français aux enseignants dans les systèmes francophones et d'immersion en Alberta.

Joanne Lamoureux Bachelor of elementary education, Campus Saint-Jean, University of Alberta.

Joanne has been teaching music in French, from Kindergarten to grade 9 for 20 years. The majority of her teaching career has been in St Paul, Alberta. Before becoming a teacher, Joanne was a professional musician involved in numerous musical genres: musical theatre, jazz, show & dance bands. Joanne co-wrote and performed in three musical theatre shows which toured in schools throughout Canada. She has a solid base in classical music education but also studied at Grant MacEwan in jazz, musical theatre, composition and arranging. Joanne has completed numerous courses in elementary pedagogy education in both Kodály and Orff. She and her colleague, Rachel Jean present French Elementary Music Pedagogy Workshops across the province to teachers in the francophone and immersion schools.

